
Woensdag 28 juni 2023 Bijdrage Kadernota Gouda Vitaal 

Voorzitter, 

Voor ons ligt de kadernota 2024-2027. Gouda Vitaal staat voor sociaal, duurzaam, betaalbaar en 
haalbaar beleid. Zo hebben wij als lokale partij Gouda Vitaal, de kadernota getoetst. Er zijn positieve 
punten te benoemen en een aantal aandachtspunten. 

De kadernota is een document waarmee wij als raad de beleidsmatige en financiële kaders 
vaststellen voor de komende begrotingsperiode. Fijn dat de leesbaarheid vergroot is t.o.v. vorig jaar. 
En dat er een relatie gelegd wordt met de doelen voor duurzaamheid. Helaas ontbreekt de relatie 
met De Toekomstvisie Gouda 2030. Zeker waar het gaat om de verstedelijking, veranderende 
bevolkingsopbouw, klimaatadaptatie, verduurzaming, de Omgevingswet, het nieuwe rioleringsplan in 
2024, een veranderende arbeidsmarkt en toenemende regionale samenwerking. 

De Kadernota gaat in het algemeen in op de toegenomen inflatie, krapte op de arbeidsmarkt, de 
vluchtelingenstroom en de ruimtelijke puzzel. Maar de relatie met de Goudse context wordt amper 
gelegd. Als lokale partij zien wij natuurlijk liever een sterkere koppeling met de Goudse 
Toekomstvisie 2030.

Visie hebben betekent immers keuzes maken, ambitie hebben en geen losgezongen toekomstbeeld 
uitdragen. Immers, wie de toekomst als tegenwind ervaart, loopt in de verkeerde richting. 
Hoe ziet het college de huidige Kadernota in het licht van onze 4 ambities uit de Toekomstvisie 
2030?

Positief aan de Kadernota benadrukt Gouda Vitaal de afspraak dat de Goudse Adviesraad voor 
mensen met beperkingen, betrokken wordt bij alle nieuwe projecten. Ook vindt Gouda Vitaal het fijn 
dat er budget komt voor Samen Dementievriendelijk, zodat Gouda stappen zet opdat mensen met 
beginnende dementie langer thuis kunnen blijven wonen in hun eigen omgeving. Tenslotte ben ik blij 
met de komst van het Gezond en Actief Leven-akkoord.
Wat gaat de burger hiervan in de praktijk terugzien de komende jaren?

Gouda Vitaal is ook blij met het Integraal Veiligheidsbeleid, waar de veiligheid binnen kaders 
vastgelegd wordt. Met als doel om de veiligheid en leefbaarheid in Gouda te vergroten. Iets waar 
Gouda Vitaal achter staat.

Naast positieve punten wil ik hier ook een aantal aandachtspunten noemen.

Aandachtspunt blijft ten eerste de betaalbaarheid van het plan rond herbestemming van het 
stadhuis. Wij vinden toegankelijkheid van het pand belangrijk, maar in de plannen is het overgrote 
deel besteed aan andere zaken. Dat betreuren wij. 

Tweede aandachtspunt is betaalbaar wonen. Gouda Vitaal ziet nog te weinig terug dat er gebouwd 
wordt voor de inwoners met een modaal salaris. Het salaris dat de agent, leerkracht en de 
verpleegkundige verdient, ofwel de vitale beroepen. Ook zien wij graag dat er meer gelijkvloerse 
woningen gebouwd worden, zodat mensen met beperkingen een passende woning kunnen vinden of 
juist thuis kunnen blijven wonen. 

De wooncrisis is een groot probleem, waarvoor ongebruikelijke oplossingen nodig zijn. Er wordt 
gebouwd in Gouda, maar niet genoeg om te voldoen aan de woningvraag. Daarom overweegt Gouda 
Vitaal een motie in te dienen om het Versnellingsfonds vóór 1 november 2023 te benutten. 
Hoe ziet de wethouder dit voor zich, mede in het licht van de nieuwe Woningwet en de plannen 
om eisen te stellen aan huizenverkoop tot € 355.000?



Het derde aandachtspunt is de uitvoering van de wijkmobiliteitsplannen, zoals de net gerealiseerde 
schoolzones aan o.a. de Plaswijckweg en de Ridder van Catsweg. Deze blijken in de praktijk namelijk 
voor fietsers en voetgangers zeer onveilig te zijn. 
Hoe ziet de wethouder dit? 

Laatste aandachtspunt betreft de Participatie. We lezen dat er meer ruimte is voor 
burgerinitiatieven. Ik hecht er waarde aan, dat inwoners van de stad in een vroeg stadium betrokken 
worden bij het beleid en mogen meedenken; kunnen meedenken over de leefbaarheid in hun wijk, 
over vrijwilligerswerk en over een eventuele lokale zorg coöperatie. 

Ik doe een oproep aan het college om actieve burgers meer te ondersteunen en echt werk te maken 
van een Doe-democratie. Waarbij de gemeente niet alles voor actieve burgers oplost met een 
standaardoplossing, maar maatwerk levert en meedenkt met haar burgers. 
Hoe kijkt het college naar deze oproep mede in het licht van onze 4 ambities uit de Toekomstvisie 
2030? En pakt het college deze oproep op?

Ik eindig met een citaat van Einstein: “Meer dan het verleden interesseert mij de toekomst, want 
daarin ben ik van plan te leven.”

 


